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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § (2) bekezdése alapján kérdést kívánok feltenni

Dr. László Csaba
pénzügyminiszter úrnak

„A 2003 . évi költségvetési törvényjavaslatban előterjeszti-e a Kormány az
iparűzési adóval összefüggő, adóerő-képességen alapuló, részben

törvénytelen, önkormányzati elvonások eltörlését?"

címmel .

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a
kormány tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az előző kormány az önkormányzatok pénzügyi helyzetében tapasztalható
különbségek csökkentése érdekében bevezette az adóerő-képességen alapuló
normatíva elvonást . Ezzel a lépéssel a több adóbevétellel rendelkező
önkormányzatoktól forrást vont el, amit lényegében az elmaradók támogatására
használt fel .

Az első hallásra igazságosnak látszó megoldás azonban ésszerűtlen, nem
ösztönző, és kivitelezése sok tekintetben törvénytelen .
Több képviselőtársamhoz hasonlóan erre én is felhívtam az akkori kormány
figyelmét, de interpellációm, törvényjavaslataim süket fülekre találtak . Nem
vezetett eredményre az érintett önkormányzatok tiltakozása és alkotmánybírósági
beadványa sem.

Írásbeli kérdés



Bízom, bízunk benne, hogy ezt a rendszert már 2003-ra sikerült eltörölni vagy
jelentősen átalakítani .

Az adóerő-képesség számítása önmagában értékes és hasznosítható lehet az
önkormányzatok pozíciójának összehasonlításában és a lemaradók segítésében,
de nem párosulhat negatív hatású elvonással . Ez nem ösztönző; csalásra késztet
és visszaveti a sikeres önkormányzatokat .
Különösen elfogadhatatlan a normatíva elvonás, mert ez bizonyos területeken
indokolatlan különbségeket eredményez, amely alkotmányosan is kifogásolható .
A tervezett adatokra épülő, ezért részben pontatlan rendszer, szokatlan módon,
nem teszi lehetővé a tényleges adatokon alapuló korrekciót .
A tiltakozások hatására 200-ben bevezetett korrekciós lehetőség ezen alig
enyhített, hiszen súlyos szankcióval az önkormányzatok nyakába varrta a
pontosítás kockázatát .

Mindezekre tekintettel szeretném, szeretnénk tudni, hogy a készülő
törvényjavaslat milyen változással számol ezen a téren .

Tisztelettel várom Miniszter úr válaszát!
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Farkas Imre
országgyűlési képviselő

Tiszaföldvár, 2002 . június 19 .
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